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Zápis č. 1/2016 ze setkání pracovní skupiny komunitního plánování 
pro rodinu, děti a mládež 

 
 
Datum a čas: 10. 2. 2016 v 15:30 
Místo: Plechárna Černý Most, Praha 9, Vybíralova 25  
 
Přítomni:  
Ing. Mgr. Marie Nováková - vedoucí pracovní skupiny, MC Klubíčko YMCA Praha 
Mgr. Monika Hillebrandová - Praha 14 kulturní 
Mgr. Ivana Štefková – Neposeda, z.ú. 
Bc. Jakub Vokurka – Neposeda, z.ú. 
Bc. Kateřina Brabcová - Neposeda, z.ú. 
Mgr. Kateřina Vašíčková – Jahoda, o. p. s. 
František Bradáč, DiS. - koordinátor komunitního plánování, OSVZ Praha 14 
Bc. Romana Folprechtová - tajemnice pracovní skupiny, OSVZ Praha 14 

Program jednání 
- seznámení s prostorami a programem Plechárny Černý Most 
- zahájení setkání 
- aktuální informace z MČ Praha 14 
- analýzy potřeb v rámci aktualizace KPSS 
- diskuse 
- závěr a sdělení termínu dalšího setkání 

Prostory Plechárny Černý Most 
- v úvodu setkání byli členové pracovní skupiny seznámeni s prostorami a činností 

Plechárny, možnostmi využívání daných prostor. Dále byla představena Kavárna 
Plechárna, její účel a cíl - program tréninkového zaměstnání v rámci projektu Restart. 

Zahájení setkání 
- Úvodní sovo měla vedoucí pracovní skupiny paní Marie Nováková. Koordinátor 

navrhl program a časový rámec. 

Aktuální informace z MČ Praha 14 
- jsou vyvěšeny dotace, předvedeny vzory souvisejících formulářů (žádosti, vyúčtování) 

a podána informace o změnách. 
- členové byli seznámeni s vyúčtováním dotací za rok 2015 a se skutečností, že je 

všechny poskytnuté dotace v oblasti sociálních a návazných služeb byly řádně a včas 
vypořádány.  

- Sociální komise bude schvalovat uvolnění dotací na rok 2016 přidělených vloni ve 
dvouletém dotačním programu dne 15. 2. 2016. Příjemci by měli prostředky obdržet 
po schválení rozpočtu MČ v březnu 2016. 

- Magistrát hl. m. Prahy navýšil objem prostředků vyčleněných na rodinou politiku, a to 
na 15 milionu korun na rok. Hlavním důvodem byl přesun některých poskytovatelů 
sociálně aktivizačních služeb do tohoto dotačního programu. Vzhledem k navýšení 
prostředků Magistrát zvažuje změnu kritérií pro hodnocení žádostí o dotace na 
rodinnou politiku se zohledněním podpory jednotlivých projektů od MČ. V této 



souvislosti proběhne na podzim průzkum, jak jsou na tom jednotlivé městské části 
s podporou rodinné politiky (týká se hlavně otevřených klubů, mateřských center, 
projektů sanace rodiny, apod.)  

- Podána informace o volných místech na Oddělení sociální pomoci a prevence 
(sociální pracovnice pro hmotnou nouzi a koordinátor prevence rizikového chování) 
s žádostí o šíření mezi potenciální zájemce.  

Aktualizace KPSS a související analýzy potřeb 
- Městská část také bude žádat o dotaci HMP na procesy plánování. Vzhledem 

k množství potřebné práce související s aktualizací KPSS na roky 2017-2019 je 
v plánu přijmout asistenta procesu KPSS na DPP. Čerpání dotace by MČ umožnilo 
poskytnout zapojeným členům pracovních skupin vzdělávání v oblastech zvolených 
dle potřeb PS. Koordinátor tedy vyzval členy k zasílání vlastních návrhů na témata 
seminářů nebo konkrétních lektorů.  

- Pracovní skupině byl předložen návrh na změnu projednávání podnětů, priorit, potřeb 
a cílů v rámci procesu komunitního plánování sociálních a návazných služeb. Změna 
oproti předchozím běhům aktualizace spočívá ve zrušení veřejného setkání s kulatými 
stoly a jeho nahrazením diferencovanými způsoby oslovování cílových skupin 
uzpůsobenými jejich specifikům a možnostem ÚMČ. 

o Důvodem pro tento krok je, že veřejná setkání zaměřená na aktualizaci 
komunitního plánu sociálních služeb nepřinášela nové poznatky a zúčastňovali 
se jich většinou stejní lidé (často již zapojení do práce v PS). 

o Představa je, že v dubnových akcích pořádaných Městskou částí Praha 14 
(nebo partnery) bude člen týmu KPSS hovořit s lidmi a získávat jejich názor na 
problémy a záležitosti k řešení - na co narážejí, co jim chybí, jaké služby 
využívají v oblasti sociálních a návazných služeb, apod. Zjišťování bude 
prováděno prostřednictvím polostrukturovaných rozhovorů a/nebo dotazníků. 
Dotazování by mělo být stručné tak, aby občany od spolupráce neodradilo a 
měli zájem odpovídat. Podoba dotazníku / okruhů zjišťovaných informací bude 
konzultována s členy PS přes e-mail. Informace, které budou zjištěny, budou 
ověřovány anketou na webu. 

o V následné diskusi bylo mimo jiné navrženo zapojení terénních pracovníků 
NNO do zjišťování. 

o V PS panovala ve věci navrhované změny shoda.  
- pracovní skupina byla vyzvána k předkládání návrhů na zpracování dílčích analýz 

(k realizaci v dubnu – květnu) zaměřených na specifické cílové skupiny (například 
formou Focus groups). 

o navržená byla tzv. sandwichová generace – lidé v produktivním věku, kteří 
pečují o své děti i o své rodiče (v případě provedení analýzy bude nutné 
stanovit vhodnou výzkumnou otázku) 

Diskuse 
- proběhla diskuse k jednotlivým tématům navrženým koordinátorem KP 

Termín dalšího setkání  
- naplánováno na den 30. 3. 2016 v 15:30 na půdě UMČ Praha 14 

Závěr 
 
 
 
Ing. Mgr. Marie Nováková      Bc. Romana Folprechtová 
vedoucí pracovní skupiny      tajemnice pracovní skupiny 


